
Naše i vaše reportáže z Gaisthalu
Sojkaples – aneb jak se trsalo Sojkám na parníku

Proběhla oslava 20 let existence česko-německých táborů

v Gaisthalu – přečtěte si jak to všechno dopadlo …
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Čus bus milí přátelé !
Jak ten čas letí, co ? Nedávno jste teprve otevírali 

zbrusu nový velikonoční Zobák a teď ? Teď, když vám 
píšu tenhle úvodníček, je venku ještě sluníčko, je tam 
horko jak na Sahaře, ale bohužel je tomu tak, tábo-
ry v Gaisthalu už jsou zase za námi ! Teď pěkně šup-
ky dupky zpátky do školy, někdo do kanclu, někdo 
do Normy … :) Ale žádný strach, jedna dobrá zprá-
va tady je. Právě teď držíte v ruce letní gaisthalské číslo 
Zobáčku dokořán, můžete zavzpomínat, klidně i nějaká 
slzička může ukápnout ! ;)

Jak se letos na táborech ale vyvedlo počasí, co ? 
Na velikonočním táboře to byl teprve začátek, na letních 
jsme se doslova pekli zaživa ! Někdo by mohl namí-
tat, že v takovém počasí je lepší jet se k moři se kou-
pat, ale to ten dotyčný asi nikdy nebyl v Gaisthale. :) 
Prázdniny bez něj nejsou prázdniny, ať tam svítí slu-
níčko, prší, nebo projde třeba tornádo !

A co se tedy v dnešním čísle pěkného dočtete ? Terka 
nám sepsala, co všechno se od posledního čísla událo, 
a že toho nebylo málo ! Naše vrchní drbna si opět při-
pravila něco málo novinek, a když nalistujete Davčovo 
kótek, zjistíte, že na tom nejste se znalstvím Davčova 
rodného kraje zas tak dobře ! Tak zlepšit ! :)

A na závěr vám přihodím jednu malou story ze svého 
života. Prozradím vám na sebe něco, co se ani našemu 
Sojkabulváru nedoneslo ! To jsem se jednou rozhodla, 
že si trochu vylepším pověst a půjdu si zasportovat. Tak 
jsem šla na bowling ! :) Inu a asi tak v půlce hry jsem si 
vzala kouli, rozběhla se … napřáhla se … a mrštila kou-
lí … ale co se nestalo ? Koule letěla přímo za mě ! Nikdo 

nebyl zraněn a nic jsem naštěstí nezničila, ale vyplývá 
z toho staré dobré známé přísloví na závěr, že KDO NIC 
NEDĚLÁ, TEN NIC NEZKAZÍ ! :)

Tak otevřete a čtěte, a moc nesmutněte. A brečte 
jenom potají, protože srdce kilometry neznají ! :)

Tak nazdar bazar !

Vaše Lé�a

LÉNIN ÚVODNÍČEK
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Milé Sojky, to, že léto skončilo, podzim je tu a zima 
klepe na dveře, už jste asi slyšeli. Taky jste už 

určitě milionkrát slyšeli, že prázdniny jsou pryč a začala 
škola, že prázdniny budou zase až za rok, a pak asi i to, 
že listí padá ze stromů a je žluté. Rozhodla jsem se pro-
to, že vás ve svém úvodním odstavci ušetřím veškerých 
podzimních slohových klišé a přejdu rovnou na věc 
(a taky vytřu zraky šéfredaktorce a předsedovi, kteří si 
jistě nějaké to malinkaté podzimní klišátko určitě neod-
pustili :)). Přeji vám příjemné podzimní čtení.

Rada spolku, která se pravidelně schází každých 
osm týdnů nezahálela ani letošní jaro a léto. Od ve-

likonočního tábora ve Starých Splavech se radní sešli 
celkem čtyřikrát. Kdy a kde se naše setkání přesně ko-
nala se můžete podívat na stránkách www.sojka.cz. 
Tam také najdete zápisy z rad, ve kterých je zaznamená-
na veškerá agenda, o které jsme jednali. Hlavními body 
byly samozřejmě tábory a nadcházející JAPA, o kterých 
bude řeč i v tomto Zobáku, ale zdaleka to není všechno, 
čím jsme se zabývali. A ještě jedna důležitá věc týkající 
se rady Sojky, kterou vám musím připomenout – za-
čátkem tohoto podzimu vstupujeme přesně do druhé 
poloviny funkčního období. To to letí, to to letí …

O tom, že se Sojka zúčastní Bambiriády – „nej-
větší přehlídky činnosti sdružení dětí a mládeže 

a středisek volného času“, jsem Vás informovala v mi-
nulém vydání. Sojka se v Praze na Dětském ostrově 
v rámci Bambiriády skutečně prezentovala, a nejen to. 
Připravila různé aktivity pro návštěvníky a také před-
stavila malou ochutnávku jazykové animace. Hodně 
z vás se na nás přišlo osobně podívat a někteří dokonce 
přiložili ruku k dílu. V této souvislosti samozřejmě 
musím zmínit hlavně tzv. žluťásky – pomocníky, kte-
ré muselo mít každé představující se sdružení. Mezi 
žlutými barvami Sojku parádně reprezentovali Janík 

Tománek a Michal Kalina, takže tímto za celou Sojku 
vyjadřuji velký dík.

Červen byl doslova nabit sojčími událostmi. A to 
nejen událostmi odehrávajícími se ve světě reál-

ném, ale i ve světe virtuálním. Přátelé, neděle 14. června 
nebyla jen tak ledajaká neděle, den klidu a odpočinku. 
Pro některé z nás, jmenovitě Peťu Vondrušku, to byl je-
den z velice perných a náročných dnů. V neděli totiž byla 
spuštěna dlouho připravovaná nová verze sojčích webo-
vých stránek. Přípravy, na kterých se kromě Peti podílel 
i další radní Davča Šimek, mimochodem náš budoucí 
webmaster, trvaly dlouho, nebyly jednoduché a stály 
hodně dřiny a potu. Proto doufáme, že s výsledkem bu-
dete spokojeni. Takže tedy www.sojka.cz, vážení !

A s událostmi proběhlými v měsíci červnu zdaleka 
nejsme hotovi. Kromě toho, že dále proběhly pří-

pravné víkendy vedoucovských týmů Gaisthal Klasik 
a Gaisthal Junior, se udála další vypečená sojkaakce – 
plesací námořnické setkání na parníku v centru Prahy. 
Obepluli jsme kus kraje a setkání v námořnických kos-
týmcích si náležitě užili. O tom, kam jsme se s výletním 
parníkem dostali a kdo všechno byl přitom vám v tomto 
vydání podrobněji poreferuje Ondra.

AKTUÁLNÍ DĚNÍ V SOJCE
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Měsíc červenec se pak nesl ve znamení fi nál-
ních příprav obou letních táborů – Gaisthalu 

Klasik i Junior. Na společném přípravném víkendu 
v Gaisthalu jsme dolaďovali poslední detaily, tak aby 
všechno bylo tip top připravené. O výsledku naše-
ho snažení se mnozí z vás přijeli přesvědčit osobně. 
Tábor Gaisthal Klasik se konal 2.– 15. srpna, účast byla 
k našemu milému překvapení velmi vysoká a nejen já 
doufám, že se vám na táboře se Sojkou líbilo. Malé 
připomenutí tohoto ročníku Gaisthal Klasik pro vás 
připravil Pája, zveřejňujeme i vaše zprávy dne, tak si 
hezky počtěte.

O kovbojích a indiánech, kteří se letos prohna-
li Gaisthalem vám více poví naše hlavní drbna 

Kačák – autorka sloupku Sojčí bulvár. Tak doufám, 
že ve svém článku o táboře Gaisthal Junior, jenž se konal 
15.– 22. srpna, nepřinese jen drby ze zákulisí, ale také 
nějaké seriózní informace:). Samozřejmě i nejmenší 
sojčí táboroví účastníci psali svoje denní postřehy, které 
najdete za článkem o Juniorovi. Dvojkařům mám vyří-

dit pozdravení od nových hlavních vedoucích – Míši 
a Tobiho, kteří se za rok těší na viděnou !

No a teď trochu z jiného soudku, úplně ne tak sojčí-
ho. Česko-německé fórum mládeže, jehož funkč-

ní období je podobně jako to sojčí dva roky, představilo 
svojí závěrečnou zprávu o dvouleté činnosti na květno-
vém setkání v Berlíně. Sojka měla ve fóru na tyto dva 
roky také svoje zástupce – Ondru a mojí maličkost. 
Na další dva nadcházející roky Sojka samozřejmě vy-
slala další Sojky – Kačáka a Káču Spielmannovou, tak 
jim přejeme, ať chrlí jeden úspěšný projekt za druhým ! 
Česko-německé fórum mládeže je zajímavý česko-ně-
mecký projekt, který by mohl zajímat i náš táborový 
dorost – mrkněte proto na www.cnfm.cz/cs.

Milé Sojky, to je z aktuálního dění vše, nebylo toho 
málo, ale o to víc jsem ráda, že jste vydrželi 

až dokonce. Není nad to, být informován a v obraze !

Terka

AKTUÁLNÍ DĚNÍ V SOJCE
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ZVEME VÁS NA …

JAPA

Jistě máte ještě v živé paměti, že podzimní měsíce 
bývávaly pro Sojku spíše takovou okurkovou sezónou. 
Léto bylo za námi a hlavní akce Sojky a SdJ – tábory 
v Gaisthalu – nenávratně fuč. Ale letos tomu tak není 
vážení. V Gaisthalu se totiž o víkendu 12.– 13.září konala 
první část letošní JAPY, která se nesla v duchu oslav 
20. výročí konání česko-německého tábora. Tato akce 
je již za námi, ale tím JAPA 2009 zdaleka nekončí !

Druhá část JAPY je určena všem, jimž už bylo šest-
náct let a kteří už teď tuší, že tábor Gaisthal Klasik 2009 
rozhodně není poslední sojčí akcí, jíž by se chtěli zúčast-
nit. Vše se bude konat 27.– 29. listopadu v mládežnické 
ubytovně ve Waldmünchenu nedaleko Domažlic. A o co 
se vlastně jedná ? Jednak si trochu promrskáme němčinu 
a češtinu, podíváme se, co to je a jak probíhá jazyková 
animace, a vyrazíme také do terénu mezi domorodce. 
Koncept bude mít leccos společného s JAPOU 2007, tak 
se můžete mrknout na stránkách na fotky a reporty 
ve starém Zobáku.

Přihlašování bude klasicky probíhat elektronickou 
formou. Již teď můžete na našich stránkách najít veškeré 
info týkající se JAPY II. A nebojte, mimo jiné vám při-
jde (jestli už nepřišel) informační mail, kde se dozvíte 
další důležité věci jako je cena, způsob dopravy atd. 
V žádném případě se však nezapomeňte včas přihlásit, 
neboť jsme omezeni kapacitou ubytovacích míst (celkem 
35 osob – Čechů a Němců včetně organizačního teamu). 

Tak abyste neostrouhali a nezůstali doma. Jejejej, to by 
byla škoda !

VELIKONOCE

A poslední událostí, kterou vám musím připome-
nout, je Velikonoční tábor 2010. Možná si říkáte, že na to 
je ještě času dost, ale nenechte se zmýlit. Za chvíli jsou 
Vánoce, pak se ani nenadějete a jsou tu jarní prázdni-
ny a pak ani nestihnete mrknout okem a jsou tu co ? 
Velikonoce. Takže začněme tím, že si vezmete svůj 
diář na příští rok a poznamenáte si, že se 27. března 
až 3. dubna koná Velikonoční tábor 2010. O místě koná-
ní se stále jedná, ale nebojte, včas se dozvíte co a jak, tak 
hlavně ten termínek si zapamatujte. Kuloární informa-
ce říkají, že se tentokrát nejspíš podíváme na Šumavu 
k Lipnu. Malebné horské scenérie, ubytování v bývalém 
barokním statku, výlet do Českého Krumlova … To nezní 
špatně, co říkáte ? Každopádně, ať už vyrazíme kamkoli, 
jako vždy u toho bude Sojka i SdJ, jako vždy přijedou 
i kamarádi z Německa. Vězte, že je na co se těšit !

Co se JAPY i Velikonočního tábora týče, na Facebooku 
se také můžete přihlásit do příslušné „Události“, která 
propaguje tyto akce. Třeba se Vám přes tohle nové 
médium povede přivést mezi nás Sojky taky nějaké své 
kamarády, co myslíte ? :)

Terka
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ROZHOVOR S …

Ahoj !
Jak se mají Sojky, 

o kterých jste déle ne-
slyšeli nebo je nepotka-
li ? Vyrušila jsem pro 
vás naši Madlu Černou 
z návštěvy u přátel a po-
ložila jí pár otázek:

Madlo, letošní rok je 
celý zaměřený na vý-

ročí táborů a hlavně tábořiště samotného. Přece jen, 
přiznejme si, těch 20 let už je docela slušná řádka:). 
Ty jsi byla jedna z prvních Sojek, že jo ?

No jasně …

Jaké byly tábory, kde jsi byla ty jako účastnice ?
Ve srovnání s dnešními tábory byly asi o dost jiný.

V čem ?
Bylo mnohem méně akčních programů, jako je dnes. 

Celkově to zaměření na „evropanství“ a česko-německé 
vztahy nebylo tak velké.

Samozřejmě tradiční programy, jako Geländespiel 
nebo Spiele ohne Grenzen, jsme hráli také. Bez těch 
by to přece nebyl Gaisthal :).

Pamatuješ si nějaké téma, které tě vážně zaujalo 
a moc se povedlo ?

Témata byla spíš vážnější. Pamatuji si třeba indiány 
nebo Přemysla Otakara a osidlování česko-německého 
území.

A témata, kde jsi byla jako vedoucí ?
Nejvíc se nám, myslím si, povedlo „100+1 let kinema-

tografi e“, kde jsme točili své vlastní fi lmy. Taky „Space 
Trip“, kde jsme cestovali po planetách ve vesmíru, se po-
vedl. Ty byly vážně skvělý:).

Teď jsi ale pokročila dál :). Krakonoš, zjednodušeně, 
je taková další meta pro odrostlé Sojkaře ?

Ne úplně. Cílem Krakonoše hlavně je, aby to, 
že v Sojce nějaký pardál skončí, neznamenalo, že se pře-
stane vídat se všemi, se kterými strávil několik let a užil si 
plno srandy. Krakonoš představuje organizaci, díky kte-
ré se všechny „odrostlé“ Sojky alespoň jednou do roka 
sletí na jedno místo a stráví spolu pár hezkých chvilek :). 
Naposledy jsme se sešli letos v červnu, ale o tom tu bude 
ještě zmínka :).

Kdo další je ještě členem ?
Z těch, co určitě znáte, třeba Špigi, Luky, Kristl, 

Michi, Poldi, Tomáš Pavlíček nebo Dava Andrle.

Díky moc za odpovědi, ještě malá poslední otázka: 
Ta malinká rošťanda, co máš doma, bude za pár let 
pokračovat v rodinné tradici přidá se k Sojce ? :)

No to víš, že jo. Jestli vydržíte a všechno bude fun-
govat, jako teď, tak jasná páka :).

Ještě jednou díky a nashle na Jubileu :).
Ahoj, už se těším !:)

Adélka



8

Milé Sojky, milí kamarádi,
léto je už nenávratně za námi a s ním i čas prázdnin 

a dovolených. Opět se rozbíhá kolotoč školních a pra-
covních povinností. Nezbývá než zavzpomínat na letní 
radovánky a na vydařené letní tábory v Gaisthalu. A že je 
na co vzpomínat !

První etapa proběhla pod vedením již zkušeného 
dua hlavních vedoucích – Terky a Chrise. Druhá etapa 
proběhla premiérově pod vedením Míši a Tobiho (před-
sedy SdJ Ndb./Opf.). Na obou etapách letního tábora 
prokázali hlavní vedoucí schopnost vést tým vedoucích, 
odpovědně tábor řídit a řešit s chladnou hlavou všechny 
vzniklé situace a problémy. Je dobře, že kromě zkuše-
ných a starších vedoucích začlenili do svých týmů také 
vedoucí mladší nebo i zcela nové, kteří tak mohou po-
stupně nabírat zkušenosti. Na první etapě tábora se do-
konce objevilo několik nových zájemců z řad účastníků, 
kteří mají zájem jet s námi na tábor jako vedoucí. Velmi 
nás to těší a doufáme, že tento zájem podílet se na dění 
v Sojce jim vydrží i nadále.

Potěšil mě vysoký počet účastníků obou táborů a zce-
la vyrovnaný poměr Čechů a Němců, stejně jako tomu 
bylo už při letošním ročníku velikonočního tábora. 
Potvrzuje to velký zájem o námi pořádané akce a sou-
časně to působí jako velká motivace pro práci v neziskové 
organizaci, jakou právě Sojka je. Nesmíme však usnout 
na vavřínech, ale právě naopak se o to více snažit udržet 
vysokou úroveň našich táborů a dalších akcí. To je k le-
tošnímu Gaisthalu vše, doufám ale, že si na něj ještě rádi 
vzpomenete, ať už u „Tagesberichtů“ otištěných v tomto 
Zobáku nebo třeba při prohlížení fotek.

Tábory jsou sice za námi, ale blíží se podzim a s ním 
další sojčí akce a povinnosti. V první řadě je to podzimní 
akce JAPA, která má letos poprvé dvě části. První část, 
konaná v půlce září, se nesla v duchu oslav 20. výročí 
konání česko-německých táborů v Gaisthalu. Druhá část 
proběhne ve Waldmünchenu ve velmi pěkné ubytovně 
a je určena především starším nebo již odrostlým účast-
níkům táborů, kteří mají zájem se nadále vídat s ostat-
ními Sojkami, stát se vedoucími, či se podílet na chodu 
celého spolku. Těšíme se na vás a věřte, že letošní JAPA 
bude rozhodně stát za to !

Podzimní období není rozhodně dobou, kdy Sojka 
zahálí. Kromě výše zmíněných akcí budeme opět při-
pravovat a podávat několik projektů s žádostí o dotace 
na příští rok. Je to sice práce, která možná není nave-
nek tolik vidět, zato je ale pro Sojku nezbytně nutná. 
Díky této každoroční mravenčí práci je možné, abychom 
pořádali naše akce v takovém rozsahu a za takových 
podmínek jako nyní. Předem tedy děkuji všem, kteří 
se budou na psaní těchto projektů podílet.

Další novinkou je, že naše radní Kačka Lišková alias 
Kačák a přísedící Kačka Spielmannová byly vybrány 
mezi zástupce Česko-německého fóra mládeže, kde bu-
dou Sojku pilně reprezentovat. Pomalu ale jistě se také 
začínají rozjíždět přípravy velikonočního tábora. Zatím 
se ale nechte překvapit, bližší informace se k vám včas 
dostanou.

Těším se brzy na viděnou na některé z našich 
akcí ! :)

Petr

PŘEDSEDOVY POSTŘEHY



9

BULVÁREK

Ahoj Sojkakámoši !
Zdravím vás z koterovské liščí nory. Máme za se-

bou oba letní tábory, škola se opět rozjela, počasí už 
není tak teploučké jako v srpnu…ach jo :( …Ale nesmut-
něte, utřete slzy a nechte se trochu pobavit a rozveselit 
Bulvárkem ! Už žádná zdržovačka a jdeme na to !!

Hned na začátek vám musím prozradit, jaký móres 
se rozmohl v naší radě. Jsou to diety, hubnutí, hon 

za perfektními křivkami. Hned dva radní, z toho jeden 
předseda, se vydali tímto směrem. Neuvěřitelné ! Dřív 
jsme jezdili z Gaisthalu o pár kilo těžší, ale teď je to jinak. 
Nejvíce nás překvapil Péťa, ten se svou váhou opravdu 
zatočil. Doufejme, že jeho další kroky v sebezdokonalová-
ní postavy povedou směrem do posilovny, protože teď je 
zatím jako chrastítko :). Ale jestli do dotáhne do konce, tak 
se pak, holky, budeme muset držet !! Potom máme ještě 
jeden bezkonkurenční úbytek na váze. Lénja shodila 
v průběhu G-Klasik obdivuhodných 7 kilo. Ohromný 
výkon, gratulujeme ! Prý stačilo pracovat v roli vedoucí-
ho na 200 % a být současně na 3 místech najednou. To 
bychom si asi každý měl vzít z Lénji příklad.

Teď z malinko jiného soudku. Prozradím vám něco 
na Davču. Ten se letos pro tábory málem rozkrá-

jel. Nejenže zvládl obě etapy táborů, ale předváděl 
na nich také neuvěřitelné výkony. Na G2 se ukázal jako 
výborný tanečník. Všechny nás nejdříve pobláznil a strhl 
k tanci svými výkony a náročnými kreacemi na rytmy 
populární hudby. Skandování jeho jména pak bylo jistě 
slyšet na míle daleko. Později se Davča představil v roli 
šamana, mohli jsme obdivovat úžasné rituální tance, 
které měl okořeněné ohnivými efekty ! Byla to pecka. 
Tleskáme, Davčo !

Nakonec pro vás mám ještě pár obrázků, které 
sojka ulovila při letním poletování.

INFO ZE SVĚTA

Luky se snažil dlouho utajit, že je ropný magnát, ale 
Sojce nic neunikne. Zaslechla jsem, že chce jet v září 

na dovolenou do Arabských emirátů, ale možná to bude 
spíš nějaká pracovní cesta … ?

A s podnikáním si nedala pokoj ani Móňa. Jojo, 
zmrzlinka :). Snad nám dá brzy nějaký vzorek 

na ochutnání !

Pa Kejt K
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Tož zdar jak sviňa všici. Je to na levačku, ale léto už je 
pomalu v pali, co ? Podzim se už přišórává. Fógli už moc 
nejódlujou, zoncna už taky moc nehicnuje. Teďkonc 
budeme muset začít něco fachčit, ne jen fl édovat, jak 
celé prázky. Zase se córat do budky a bifl ovat, bifl ovat, 
bifl ovat. Jéé, až mám z teho lečo v budce. Ale nezófejte, 
alespoň je tu funglové číslo Zobák dokořán. Na dnešní 
otázku jsem se dogómal celkem náhodou při zastáv-
ce v jednom valaškém štatlu, kde jsem počvachtával 
na FRGÁLU, což je suprové valašské koláč. Ale gómete 
i Vy, co je to FRGÁL ???

Michi:
No asi nějaký tanec, nebo vesnická zábava. I když 

google říká, že je to koláč.

Martina Šebestová:
To je nějaká moravská vymoženost, co ? No napadá 

mě kapesník …

Bára Opatrná:
Auto, nějaký fáro.

Julian:
No to vim, to je nějaký koláč ne ?

Kačák:
No zní jako suchý z nosu :)

Terka Pražská:
Frgál ? Tak to je regál.

Pája:
To fakt nevím, ale je to nějaký moravský slovo.

Adélka:
No jako když něco frkááá.

Kristinka Klapalová:
Frr co ? No frňák. Jako když má někdo velkej nos.

Móňa:
To je příjmení, ne ? Tak se někdo jmenuje. Nebo 

pozpátku psaný nějaký slovo ? Třeba lager. Nebo dřevák 
by to mohl bejt. A dva frgálové jsou dva dřeváky.

Peťa:
Pája. Ne já nevím, to bude nějaký jídlo …

Míša:
To je koláč. Koláč s různými věcmi na něm. Třeba 

povidly, nebo s tvarohem a je tam vždy moc rozinek.

Nu, tentokrát to tak fajnové nebylo, ale co už. Aspoň 
už všici vijou, ne ? Ale teď Vám musím ještě něco naprášit. 
Prndal jsem se takhle s Móňou v Géčku jak se má, že jsme 
dlóho nemerčili atd. A ona, že je to v cajku, má suprovo 
hoknu v Plzni … A já ji tu fl ignu málem sežral. Že totiž 
fachčí i v Brně se už nepocamrala. Má svůj kadeřnický 
salon. To je ale novodura. No přesvědčete se sami:

A to zase tak bylo. Mějte se všici betálně, těším 
se ve Waldmünchenu.

Dav�a

SOJKA NA DRÁTĚ
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MÓDNÍ POLICIE

Milí přátelé módních perliček, léto je za námi, a to neznamená nic jiného, než že tu pro vás mám sbírku těch 
nejvybranějších letních modelů a modelek !! Objektivy našich fotografů opravdu nezahálely a výběr tentokrát 

nebyl vůbec jednoduchý … Čtěte tedy, co si tedy o vašem stylu myslí módní (kri)tyčka Míscha B. ?

VYCHÁZKOVÝ MODEL OPRAVDOVÉHO 
PRÁVNÍKA Z PRAHEEEEE

Ano milí přátelé, takto vypadá OPRAVDOVÝ práv-
ník v civilu (pátek večer po šichtě) ! Ležérní lesklé džíny 
doplněné pohodlnými polobotkami, pod proužkovaným 
svetříkem se skrývá pracovní košile s výšivkou „pátek“. 
Opravdovou lahůdkou tohoto modelu je ovšem neo-
prenoidní bundička a apartní deštníček. Slušivé brýle 
a perfektní úsměv jsou pak už jen znakem skutečného 
intelektuála !!!

FARMÁŘI

I zde vidíme snahu přiblížit se stylu Wild West. 
Za pochvalu rozhodně stojí kreativní vlastnoručně vy-
tvořené pokrývky hlavy – sqělá práce !! Velmi vtipná 
a překvapivě také celkem povedená je kombinace dvou 
různých kostkovaných vzorů, zatímco kolega si zjevně 
pomohl spíchnutím modelu z pytle od brambor. Dalo by 
se tedy říct v duchu stále aktuálnějšího „bio-trendu“.



12

HODNOCENÍ – aneb jak vypadáte

 –  příšera lochnesská

 –  děs běs

 –  připetřit !!!

 –  na dobré cestě …

 –  eňo ňuňo !!!

PROFESIONÁLOVÉ

Momentálně se již módní ikonou stali Kačák a Julian. 
Není divu, jedná se o kolegy z pořadu „Vypadáš skvě-
le !“. Julian si nenechal ujít možnost doplnit svůj model 
velmi slušivým a barevně správně zvoleným deštníčkem 
a být tak dámě neustále k dispozici. Celkově je pohled 
do jeho očí zkrátka neodolatelný – a co teprve ten svěží 
rozcuch ve vlasech ! Partnerka ho svým outfi tem evi-
dentně naprosto okouzlila a jedinečně doplnila !

OKOUZLUJÍCÍ SQUAW

Nyní už ale k opravdovým hitům. Naprostým tren-
dem letošního léta byl styl Wild West a Indianastyle. 
Tento model nese název „Skákala přes oheň až si 
propálila mokasíny a tak si obula baleríny“. Myslím, 
že k modelu není téměř co dodat, což potvrzuje i fakt, 
že Kačákovi leží u nohou nejen náčelník indiánů, ale 
i celé stádo gaisthalských bizonů. Jen pozor, budete-li 
si chtít podobný model vytvořit sami, péro na hlavě 
by mohlo ve školním prostředí vyvolávat dojem, že se 
neustále hlásíte …

MÓDNÍ POLICIE
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MÓDNÍ POLICIE

RANNÍ DILEMA

Děvčata, co si budeme povídat, známe to všechny. 
Ráno vstanu a čeká mě nejtěžší úkol dne – vybrat si, co si 
vezmu na sebe !!! Mnohá z nás tím stráví dlouhé minuty, 
přičemž ranní slavnost se rapidně blíží. Anička tímto svým 
modelem své ranní dilema vyřešila až příliš originálně, vzala 
si na sebe prostě všechno, co měla v kufru. Omluvou tohoto 
modelu je skutečnost, že jeho autorka je známá designérka 
náušnic a umělcům se dá odpustit téměř vše…

ABSOLUTNÍ ÚLET

Že se nám do módy vrací střihy a účesy osmdesátých 
let, ví už téměř každý, ale ne každý do toho jde tak po hla-
vě jako Terka a Moe – nebo snad v tomto případě Žena 
za pultem a McGyver po přelivu ! !

SQĚLÉ ŘEŠENÍ

Tomu říkám důvtip. Sabrina nám vedle bezvadného 
sladění barev, které ovšem nemůžeme vidět, a rafi nované-
ho kšiltu na stranu, předvádí skvělé řešení doplňků ! Je vi-
dět, že téma umělých versus pravých kožešin není pro tuto 
mladou krásku naprosto žádný problém. Namísto kabelky 
z umělé kožešiny si s sebou prostě vezmu roztomilou živou 
fretku … No uvidíme, co vše se do ní vejde.

Míša
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20 JAHRE DEUTSCH-TSCHECHISCHE 
JUGENDZELTLAGER IN GAISTHAL

Unser schöner Zeltplatz in Gaisthal wurde heuer 
20 Jahre alt und mit ihm die Tradition der deutsch-
tschechischen Jugendzeltlager. Wenn man es nicht ganz 
so genau nimmt, dann wurde das Zeltlager der SdJ 
in Gaisthal an sich sogar schon 60. Das macht dann 
alles in allem 100 Jahre Grund zum Feiern. Am 12. 
September fand dann auch das große 3-fach Jubiläum 
statt. Bereits ab Donnerstag waren viele emsige Helfer 
damit beschäftigt, den Platz so richtig auf Hochglanz zu 
wichsen und zu wienern. Und so wurden am Samstag 
über 120 (!!!) Gäste auf einem über die Maßen gepfl eg-
ten Zeltplatz empfangen.

Bei Kaff ee und Kuchen gab es die erste Möglichkeit, 
alte Gesichter zu begrüßen und neue kennen zu ler-
nen. Nach einer Begrüßung der Anwesenden durch 
die Vorstandsvorsitzenden von Petr und Tobi in 
bester Gaisthal-Manier folgte der offi  zielle Teil der 
Veranstaltung. Neben sehr lieben und mitunter höchst 
unterhaltenden Grußworten des Bürgermeisters 
Höcherl oder der djo-Landesvorsitzenden Birgit 
Unfug sprach der Sprecher der Sudetendeutschen 
Volksgruppe Bernd Posselt. Dabei wurde, ebenso 
wie bei den Grußworten der SL deutlich, welchen 
Stellenwert die Jugendarbeit und die deutsch-tsche-

chische Jugendarbeit von Sojka und den Nopfl ern im 
Speziellen einnimmt. Es tut gut zu merken, dass un-
sere Arbeit gewürdigt wird und es war interessant zu 
hören, wie „die SL“ uns einschätzt. Ein kurzer Abriss 
der Entstehungsgeschichte von dem, was wir feierten, 
komplettierte die Redebeiträge.

Nach dem anschließenden Sektempfang blieb nur 
eine kurze Erholungspause bis zum Abendessen. Ich 
persönlich habe mich gut bis sehr gut übernommen an 
den Schnitzeln von der Kuttnerin und ich denke, dass 
das allen so ging – das Buff et war ausgezeichnet.

Um diese Zeit begannen die ersten Feuer und Fackeln 
zu fl ackern. Um 9 Uhr – für Gaisthaler Verhältnisse 
ziemlich früh, für viele Gäste ziemlich spät – begin-
gen wir gemeinsam eine Feierstunde mit Abendfeier. 
Berni verlas einen Text zum 20. Dt.-tsch. Zeltlager und 
im Anschluss erhielt jeder einen Stein vom Zeltplatz, 
gleichsam als Auftrag für die nächsten 20 Jahre – wir, 
die Steine, wollen Brücke sein.

Das Fest war schön. Das Essen war sehr gut. Und 
es war toll, wieder mal so viele Gesichter zu sehen, 
die dem Platz verbunden, aber nicht mehr in unserer 
Verbandsarbeit aktiv sind. Solche Treff en müssen wir 
auf jeden Fall wiederholen – spätestens in 30 Jahren  

Tobi

JASIKOWEE OCEENCO
ŠPRÁCHFENSTRCHEN

SLOVNÍČEK

Substantiva

der Helfer  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . pomocník
der Hochglanz  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . vysoký lesk, jaký 

známe z Teleshoppingu

das Maß, -e  . . . . . . . . . . . . . . měřítko, Míra (ale který ?)
der Bürgermeister . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . starosta
der Vorstandvorsitzende –n . . . . . . . moc důležití klucí, 

předsedové Peťa a Tobi
der/die Landesvorsitzende . . . předsedkyně/předseda 

pro jednu spolkovou zemi
der Unfug  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . neplecha, darebáctví
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JASIKOWEE OCEENCO
ŠPRÁCHFENSTRCHEN

der Stellenwert, -e . . . . . . . . . . . . významnost, priorita
der Abriss, -e . . . . . . . . . . . . . . . . . .1. nástin, 2.demolice
die Kuttnerin . . . . . . . . . . . . paní řezníková Kuttnerová
der Auftrag, die Aufträge . . . . . . . . . . . . . . . . . . .poslání
die Brücke, -n  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .most

Adjektiva

emsig  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .pilný

Slovesa

empfangen  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .přijmout, přivítat
würdigen . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .ocenit

fl ackern  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .plápolat

Obrat (y)

ein Grund zum Feiern . . . . . . . . . . . . . . . důvod k oslavě
auf Hochglanz wichsen und wienern . . . . . . . . .vyleštit 

a vysmýčit aby se leskl (a)

Praktická věta nakonec

Das Essen war sehr gut ! . . . . . . Jídlo bylo velmi dobré !

Mischa
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SOJKAPLES

Tak jako každý rok i letos se většina Sojek sešla 
o jednom krásném a teplém červnovém večeru na na-
šem oblíbeném Sojkaplese. Tentokrát se však nejednalo 
o ples, na jaký jsme byli zvyklí z minulých let, ale rovnou 
jsme okusili, jak to Sojce poletí i na vodě. Kdo tam byl, 
již ví, ostatní asi už tuší – Sojka letos připravila svůj 
ples přímo na Vltavě, a to na parníku, který nás povozil 
křížem krážem Prahou a nabídl nám tak neobyčejný 
pohled na její pamětihodnosti.

Kdo se dlouho maloval a česal a komu ujela tram-
vaj nebo vlak – zkrátka kdo nestihl Sojkaples – ten letos 

opravdu o hodně přišel, protože tentokrát se pozdní 
příchody netolerovaly ! Parník odrazil od břehu kolem půl 
deváté večer a ve společnosti českých hitů tak mohla začít 
velká sojčí show. Samozřejmě by to nebyl ten správný 
Sojkaples, pokud by se nenesl v duchu nějakého téma-
tu. Proto i letos jsme se všichni navlékli do, pro plavbu 
na lodi tak typických, námořnických kostýmů a musím 
říct, že invence některých Sojek byla víc než udivující :)

Díky tomu, že se nás letos sešlo opravdu hodně, a to 
platí i o našich německých kamarádech, mohli jsme si užít 
letošní ples do posledního doušku. Skvěle jsme si tak za-
tancovali, popovídali si a procvičili si opět němčinu s našimi 

kamarády. Po tříhodinové super plavbě jsme dorazili opět 
do domovského přístaviště, nicméně jelikož byl ples v tom 
nejlepším a nikomu z nás se ještě nechtělo domů, zůstali 
jsme na lodi a dál tancovali, dokud nám síly stačily.

Sečteno a podtrženo, letošní ples se ukázal zase 
ve skvělém světle a poskytl nám tak další parádní pří-
ležitost, kdy jsme se mohli všichni setkat. Po letošním 
plese se tak všichni můžeme už jen těšit, co si Sojka pro 
nás příště zase vymyslí. Kdo nedorazil, ten prohloupil – 
byla to prostě bomba !

Ó�a

CO SE UDÁLO ZA AKCE SOJČÍ I NESOJČÍ
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GAISTHAL KLASIK

Jubilejní 20. ročník, 37 českých a 37 německých 
účastníků, počasí jak z obrázku … Ale to ještě není zda-
leka všechno ! Letos jsme totiž náš tábor povýšili rovnou 
na stát, takže se v Gaisthale zas jednou děly věci.

Do děje jsme vkročili s rozmarnými a náladovými 
panovníky, absolutními monarchy, kteří se chtěli podělit 
o moc jen tehdy, když královská pokladna zela prázdno-
tou. V samé radosti nad jejich sesazením z trůnu jsme 
ale málem zapomněli, že anarchie také nebude to pravé 
ořechové. Ráno po převratu netekla teplá voda, kuchyň 

nám vydala sotva pár kurek chleba, stěny byly pomalo-
vány grafi ti … Zkrátka náš stát se ocitl v osidlech chaosu. 
Věřili jsme, že situaci vyřeší dva tribuni lidu – vojenští 
představitelé, kteří se za mohutného skandování chopili 
vlády a záhy nastolili v našem státě kázeň a pořádek. 
Brzy nám však jejich neomezená moc, spojená s milita-
rismem a nacionalismem, začala přerůstat přes hlavu. 
Na tajné poradě s podzemní odbojovou organizací jsme 
vymysleli plán zneškodnění diktátorů. Zdařilo se a zno-
vu jsme mohli vydechnout – svoboda, volby !

Avšak tak jednoduché to ještě nebylo. Když jsme 
se dozvěděli výsledek voleb – totiž 99 % hlasů pro 
Komunistickou stranu Gaisthalu – bylo nám jasné, že tu 

něco nehraje. Komunisté postupně obsadili všechny 
důležité funkce v našem státě, provedli kolektivizaci 
a zestátnění. Diskotéka proběhla ve stejnokroji – vždyť 
každý má být stejný, znělo z jejich úst. V reakci na vlnu 
nevole, která se šířila naší společností, zesílila strana 
dále svůj bezpečnostní aparát a tajná policie „GaSi“ 
začala budovat mezi účastníky síť agentů a donašečů. 
Ani ti ale nezmohli mnoho proti přípravě pokojné re-
voluce. Se svíčkami v rukou, plakáty a za skandování 
„Eins, zwei, drei, vier – den Rechtsstaat wollen wir“ 
jsme se vydali před sídlo Ústředního výboru. A když 
komunističtí vládcové viděli, jak slabou podporu je-
jich režim má, uznali porážku a předali vládu do rukou 
předáků revoluce.

CO SE UDÁLO ZA AKCE SOJČÍ I NESOJČÍ
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POHLEDEM ÚČASTNÍKŮ

3. srpna

Celý den jsem se náramně bavil, tak že by nic zlepšit 
nešlo. Jídlo dobrý až na salát, ale jo jde to. Všechno 
dobrý tak že nic nemusím kritizovat atd. Učení němčiny 
mě velice bavilo a zpívání no to samo o sobě je nuda ale 
šlo to no. A tanec no to bylo velmi dobré. Pak ty posty 
velmi dobré. Samozřejmě ten tvůj byl nejlepší. Táborák 
dobrej až na komáry.

Jakub Kábrt

Nyní nastal čas hledání. Jak by mělo vypadat naše 
státní zřízení, abychom se vyhnuli chybám minulos-
ti ? Vydali jsme se na putování po zemích, sousedících 
s tou naší, a hledali principy, na kterých postavíme 
náš budoucí stát. Komunistická GaSi sice krátkodobě 
reaktivovala své zbylé síly, ale ukradené poznámky 
z našich cest jsme nakonec zachránili. V ústavodárném 
konventu jsme dali vzniknout první gaisthalské ústavě 
a následně jsme v souladu s jejím zněním zformovali 
politické strany. Gaisthal se pak stal dějištěm volební 
kampaně, která vyvrcholila večerními volbami – poprvé 

rovnými, všeobecnými, tajnými a hlavně svobodnými. 
Další den byly slavnostně vyhlášeny výsledky: napříš-
tě tedy v Gaisthalu bude vládnout „zelená“ strana – 
Čistá země (Saubere Erde). No a protože náš stát leží 
na několika zelených stráních a loukách, myslím, že jde 
o volbu více než rozumnou. A kdo by snad namítal, 
že voliči opomněli česko-německý prvek, ať se nenechá 
mýlit – na druhém místě se totiž umístila Multi-Kulti-
Partei, tedy Multikulturní strana.

Závěrem pár slov ze zákulisí. Když jsme coby bu-
doucí vedoucí Gaisthalu Klasik 2009 téma tábora vy-
mýšleli, báli jsme se trochu, jestli jej účastníci pochopí 
a přijmou za své. Nakonec jste nám, naši drazí tajlnémři, 
doslova vytřeli zrak. Nejen že jste téma skvěle chápali, 
bavili se o něm a předvídali, co se bude dít dál, ale také 
jste sami rozvíjení děje účastnili. Díky, byli jste per-
fektní a těším se na viděnou o Velikonocích (… nebo 
už na JAPě ?:)

Váš dvorní písař/milovaný i nenáviděný diktátor/
zakladatel Komunistické strany Gaisthalu a člen GaSi

Pája

CO SE UDÁLO ZA AKCE SOJČÍ I NESOJČÍ
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4. srpna

Po budíčku, namáhavé rozcvičce a snídani na nás 
čekalo putování po Gaisthale. Měla jsem štěstí, proto-
že jsem byla přiřazena do skvělé skupiny. Brali jsme to 
s humorem, takže jsme si užili spoustu srandy. Po obědě 
jsme se s holkama rozhodly navštívit vesnici, ale bohu-
žel nás zrovna v ten den nepustili. Tak jsme si musely 
doplnit zásoby v místním pamprládnu. V odpoledním 
programu proběhla trochu nepovedená stopovaná. 
Byl v tom zmatek a skupiny se vraceny z postu k postu. 
Večer jsme se něco dozvěděli o táboře, o organizaci 
Sojka a SDJ a celkově o historii. Docela to přišlo vhod, 
protože jsme byli po celém dni unavení. Spát jsme šli 

docela brzo, což nám přišlo divné a celý tábor začal 
spekulovat o stezce odvahy. Netrvalo dlouho a v noci 
nás také vedoucí vzbudili. Stezka byla poněkud krát-
ká, takže jsem se ani nestačila bát.

Adéla Widholmová

5. srpna

Po náročné noci začal vládnout anarchismus. 
Ranní slavnost, která je vždy tradicí, najednou už tradi-
cí nebyla. Což mě docela mrzelo. Snídaně také nebyla 

snídaní. Nic nebylo tak jak mělo ! Dopolední program 
byl volný to se mi už líbilo. Hrála jsem fotbal, který 
mě baví. U oběda začal zase chaos, který se mi vů-
bec nelíbil. Všichni se nahrnuli ke kuchařům a chtěli 
jíst. Kde jsou ty tradice, které jsou v Gaisthalu vždy ? 
Po velkém nic nedělání se rozhodlo že se půjdou hrát 
hry. Rozdělili nás do skupin a zavázali nám oči. Těšili 
jsme se že se bude zase něco dít. Najednou to bylo 
peklo. Chodili jsme nahoru, dolu, doprava a doleva 
a nikdo nic neviděl. Ale nejhorší nás ještě čekalo ! 
Vedoucí nás postříkali vodou a pak posypali moukou. 
Nebylo to nic příjemného. Následující hra byla už 
lepší. I když celý od mouky jsme běhali po lese, ale 
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neva. Večerní program byl zábavný. Ten se mi líbil 
z celého dne nejvíc.

Martina Šebestová

6. srpna

Od rána do večera to byl náročný den. Po skvělé 
snídani nás rozdělili do skupin. Myslím, že jsem měla 
dobrou skupinu, protože jsme si povídali celou cestu 
česky i německy. Líbilo se mi, že některé posty nebyly 
fyzicky náročné a mohli jsme si odpočinout. Jako nej-
lepší post bych mohla vyhlásit obědový post, protože 
karbanátky byly, jako každý rok, vynikající. Útěchou 

po dlouhém a únavném pochodu byla sprcha. Další plus 
bych dala za diskotéku, jen škoda, že netrvala dýl.

Lucie Schořová

7. srpna

Po včerejším Postenlaufu bylo nám účastníkům 
dovoleno trochu si přispat. Poté se konala hra Burza. 
I vedoucí byli šťastní, ovšem až na konci hry (dokážeme 
být skutečně otravní, když jde o peníze). Odpoledne 
se náš tábor rozdělil do skupin dle pohlaví. Co dělali 

kluci netušim, ale naše odpoledne se táhlo ve smyslu 
poskakování do rytmu ABBY, pletení náramků a čtení 
dívčích časopisů. Po této opravdu vyčerpávající zábavě 
jsme se odebraly za naší druhou polovičkou. Hra, která 
následovala, byla sice zábavná, ale vysvětlování jejích 
pravidel bylo delší než samotné provedení. A poněvadž 
na místo našeho počínání (běhání za ostatními a házení 
občasných šipek přes hromady sena) přijel kombaj-
nista, tak jsme odešli zpět k ohništi a jezírkům plných 
komárů. Večer pokračoval zpíváním písniček u táboráku 
a nakonec cestou zpět.

Josefína Wankeová

CO SE UDÁLO ZA AKCE SOJČÍ I NESOJČÍ
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8. srpna

Ráno jsem se probudila a byla mi strašná zima. 
Nechtěla jsem hledat mikinu, tak jsem se zachum-
lala do svého úžasného spacáku a znovu usnula. Asi 
po půl hodině nás probudila Adéla a měli jsme roz-
cvičku. Ta proběhla na rozdíl od včerejší diktatury 
vpohodě. Dopolední program byla hra na kterou 
jsem se těšila už od začátku tábora- seznam lehkých 
i těžkých, dlouhých i krátkých, ale hlavně vtipných 
úkolů. Nejlepší z nich byli naličte kluka a čichněte 
k domiho ponožkám. U oběda jsme dostali tajný 

vzkaz – po obědě jsme se sešli u sitzringu, kde nás 
přivítali pionýři se zprávou jak zničíme diktaturu – 
chudáci Pája s Domim :( Odpoledne jsme se pobavili 
vodními hrami. Nejlepší byl pájův post, kde jsme hadi-
cí museli shodit misky z hlav ostatních. Zato domiho 
myši v mouce nebyli ani trochu chutné „guten apetit“ 
popřál nám škodolibě. HURÁ ! U večeře byla svržena 
diktatura ! Večerní letní kino s popcornem nemělo 
chybu ! Teda až do té doby než se ve filmu nezačalo 
střílet. Dnešní den byl super a těším se na další hry. 
Dobrou noc

Petra Opltová

9. srpna

Naštěstí pro všechny jsme měli zpožděný budíček 
a zrušenou rozcvičku. Hned po snídani jsme si chtě 
nechtě museli vyházet všechny věci ze stanů a řádně 
uklidit. Pak náš zelt vzala Kača na nejrůznější místa 
našeho tábořiště, kde jsme prokoumávaly a ničily od-
padky všeho druhu. Když už byl celý tábor bez jediné-
ho smítka, mohli jsme upustit od rolí profesionálních 
uklízečů a nastala nová éra herců a hereček. Měli jsme 
za úkol vytvořit jakýsi videoklip na námi zvolenou pí-
seň. S holkami jsme si vybraly od Michaela Jacksona – 
Thriller. Když jsme se dozvěděli, že máme odpoledne 
ještě běžet paarlauf, byly jsme pěkně naštvané, protože 

CO SE UDÁLO ZA AKCE SOJČÍ I NESOJČÍ
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jsme myslely, že nám na přípravu karaoke už nezbude 
čas, ale s Markem se mi běželo skvěle :) Na počítání 
hvězdiček jsme si vzpomněli až v cíli, takže jsme tím 
aspoň při běhu neztráceli čas :) Pak jsme dokončili po-
slední přípravy a večer jsme byli v převlecích ve Vorhalle 
a obdivovali jsme Ádinu „měsíční chůzi“. Přestože jsme 
nevyhrály, nás výkon nezůstal nedoceněný :) Zvítězilo 
Don t́ worry, be happy. Nejhorší zážitek z celého dne 
bylo, jít převlečená a namalovaná jako zombík :) – sama 
jsem se sebe bála !! :o

Markéta Bosáková

10. srpna

Tento den se mi velice líbil. Vydali jsme se do nedale-
kého českého města Plzeň. Kde jsme navštívili Techmanii, 
kde jsme mohli shlédnout zajímavé vynálezy. Nejvzácnější 
vynález, který jsme viděli Van de Gráfův generátor. Když 
jsme doprohlédli Techmánii vydali jsme se na náměstí 
v Plzni. Tam jsme dostali rozchod. Museli jsme chodit 
po skupinách po 3–5. Hned jak se dal rozchod se všichni 
rozutekli. Když jsme se po necelých 2 hodinách opět sešli, 
nasedli jsme do autobusu. Ten nás odvezl do nedalekého 
aqvaparku. Kde jsme prožili skvělou hodinku a půl. Když 

jsme vylezli z aqvaparku tak na nás už čekal autobus. 
Po cestě nás potkal déšť, také zácpa v které jsme 15 mi-
nut stáli. Když jsme dorazili, už se všichni těšili na večeři. 
Po večeři jsme zažili skvělé Komunistické disko. Které 
jsem si například já velice užila. Dojem z toho dne mám, 
že to byl nejlepší den, co jsem tu zatím zažila.

Adéla Uhrinová

11. srpna

Dopolední program SiSpaSpo byl podařený až na mou 
sportovní neschopnost. Všichni jsme se těšili na odpoled-

CO SE UDÁLO ZA AKCE SOJČÍ I NESOJČÍ
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ní program (konkrétně já jsem měla malovat kontejner 
na odpadky), ovšem kvůli jistej komplikacím v klučičím tá-
boře se musel program trochu pozměnit. A tak jsme museli 
zahodit kontejnerové sny a hromadně se věnovat pletení 
náramků. Navečer se konaly socialistické hrátky, což bylo 
ironií, protože pár desítek minut na to byl svržen rudý 
režim. Demonstrace proběhla celkem poklidně, i když 
většina účastníků se usilovně věnovala tavení svých ke-
límků se svíčkami. Práskači si utřeli slzičku (nechci nikoho 
jmenovat – Adéla Fredy chňa chňa chňa).

Eva Vyroubalová

12. srpna

Dnes ráno nás Ursi vzbudila nečekaně brzo a to již 
v půl sedmé. Napůl rozespalá jsem vyšla ven na rozcvič-
ku. Po velmi krátkém protažení jsem se vrhla do spr-
chy a na snídani. Moje nálada se však značně zhor-
šila po kouknutí na tabuli s programem. Dnes se jde 
Galände. Ale ještě ke všemu mám TAGESBERICHT !. 
Nešťastná a rozčilená jsem si zabalila věci a se svojí 
skupinou vyrazila za dobrodružstvím. Letošní Gelände 
mi celkem rychle uteklo. Všechny posty byly dobře při-
pravené a všechno dobře klapalo. Naší skupině se do-
konce povedlo o něco si zkrátit cestu, když jsme omylem 

vynechali 3. post. Den však ještě nekončil. Po dokončení 
posledního postu nás čekal krátký odpočinek a po něm 
přenocování v lese. Ještě než jsme se vydali spát jsme 
oslavili 20. výročí česko-německých táborů v Gaisthale. 
Moc se mi to líbilo. I přes to, že naše skupina nevyhrála 
jsem si den celkem užila.

Bára Opatrná

13. srpna

Probuzení mě čekalo už hodinu po půlnoci. Rychle 
zabalit spacák a běžet ani nevim kam. Byli jsme asi 
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nejhorší skupina tak jsme dostali né moc srozumitelné 
nápovědy, ale šlo spíš o srandu, tak jsem to nebrala 
moc vážně. Moc mě nepřekvapilo, že jsme nevyhráli 
a musím přiznat, že jediný na co jsem měla náladu byl 
můj spacák. Spalo se mi víc než dobře (jako každej 
den), bude mi to chybět ! Rozcvička nebyla, a proto mě 
probuzení trvalo trochu dýl. Program s Pájou a Linusem 
mi vyhovoval … jak se patří … oddych. a navíc mi to ujas-
nilo pár věcí z historie. Odpolední program taky nebyl 
nějak namáhavý. až na ochutnávání koření, který si 
Max docela vychutnával, když viděl ksichty ostatních 
soutěžících :) Nejlepší byl post s Ivčou, se na to ho-

dila. Alej nejlepší byl večer. Nová hra – Riskuj. Bavilo 
mě to, ale zároveň mi začalo docházet, že už jenom 
den a skončí to. všichni říkají, jak se těší domů, ale já 
ne. Zasmála sem se tu od srdce a poznala lidi, na který 
už asi nenarazím … Naučilo mě to tady hodně a štve mi, 
že už jsem tu naposled …

Dominika Römanová

14. srpna

No tak jako vždy roztomilá rozcvička a poté výborná 
snídaně od našich skvělích kuchařů. komu by se nelíbil 

freizeit a dopolední program plný zábavy vymýšlení 
upoutávek našich politických stran. Po výborném obě-
dě další skvělý freizeit. „Fotbalové“ utkání byla největší 
sranda za celý pobyt. Večeře. Grilované maso a klobásky 
„supí“ pak disko a volby extra večerní slavnost která byla 
velice zajímavá. Při slavnosti se hlasovalo pro strany 
které se nam líbyli doufám že jsme se rozhodli zorývně 
jakož i v našich životech doufám že každý dosáhne 
demokracie jako by zde v Gaisthale.

Karel Hrach

CO SE UDÁLO ZA AKCE SOJČÍ I NESOJČÍ
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GAISTHAL JUNIOR

Letošní ročník Gaisthal Junior patří opět k vydaře-
ným táborům. Měli jsme krásné počasí, spoustu účast-
níků, nové a šikovné tváře v řadách vedoucích, všichni 
jsme si našli plno nových kamarádů a naučili se nějaká 
nová německá slovíčka. Na závěr tábora nám dokon-
ce tekly slzičky, protože jsme nechtěli ukončit tento 
krásný týden a odjet z našeho oblíbeného tábořiště. 
Byla to úplná paráda.

Pro tento rok se Gaisthal proměnil v divoký zá-
pad a přejmenoval se na Gaisthal City. Nechyběl nám 

Saloon, Casino ani Steak House. Žili jsme společně 
s indiány a kovboji, spřátelili jsme se s šerifkou a ná-
čelníkem rudých tváří a společně jsme bojovali proti 
zákeřným banditům.

Celý příběh začal svatbou mezi indiánkou a kovbo-
jem, která byla ale přerušena bandity Břitvou Peatem 
a Rychlým Lukem. Ti zmařili obřad střelbou ze svých koltů. 
Na tento přestupek proti gaisthalským pravidlům musela 
zareagovat šerifka. Ve městě bylo přísně zakázáno držení 
zbraní, a proto musely být zabaveny i kolty banditů.

Tím ale řádění banditů neskončilo. Ve chvíli, kdy 
se indiáni a kovbojové hádali kvůli nevydařené svatbě 

a vykopali válečnou sekeru, ukradli Břitva Peat a Rychlý 
Luke stádo gaisthalských bizonů. Nyní nastala chvíle 
pro moudrého Old Shatterhanda a Vinnetoua. Ti přišli 
s radou, že by se měli znesváření indiáni a kovbojové 
usmířit a že by měli společnými silami najít ukradené 
bizony. Tak se také stalo, stateční muži stádo opravdu 
našli a Gaisthal City nemuselo trpět hlady.

Ale bandité nás trápili i nadále. Otrávili pramen, 
ze kterého se Old Shatterhand napil a jeho život 
pak visel na vlásku. Břitva Peat a Rychlý Luk ho pak 
ve spánku unesli, a to už šla všechna sranda stranou. 
Naším jediným úkolem teď bylo najít uneseného 
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Old Shatterhanda a podat mu protijed. V tom nám 
naštěstí pomohl šaman, prozradil nám, jaké přísady 
patří do účinné protilátky. Vydali jsme se na dlouhou 
cestu po stopách banditů a v noci se nám podařilo vy-
svobodit ubohého Old Shatterhanda ze spár banditů. 
Po cestě jsme našli všechny přísady do protijedu a mohli 
Old Shatterhanda také vyléčit.

Všichni jsme se pak radovali a byli jsme šťastní, 
že všechno dobře dopadlo. Teď už jen stačilo dokon-
čit tu zmařenou svatbu ze začátku týdne. Poté, co si 

Indiánka Skákalapřesoheňažsipropálilamokasíny a kov-
boj Joe před zraky všech indiánů a obyvatelů města řekli 
své ANO, nastal čas na veselku. Všichni jsme slavili tuto 
událost a v závěru večera si nás ještě naposledy přivolal 
šaman. Rozloučil se s námi a poděkoval nám za naše 
hrdinské činy. Na vzpomínku nám daroval amulety, 
které nám mají připomínat ty krásné dny strávené 
v Gaisthal City.

Ka�ák

POHLEDEM ÚČASTNÍKŮ

16. srpna

Ráno jsme vstali, potom jsme si udělali parádní roz-
cvičku, potom jsme šli suprovou procházku, vrátili jsme 
se zrovna na oběd, potom jsme si zahráli parádní hry, 
potom jsme si dali večeři, a potom jsme si dali dobrou 
noc a šli jsme spát.

Barbora Krejcárková
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17. srpna

Ráno bylo spojeno se zmrzlými palci. Naštěstí 
Linda (mimochodem naše stanová vedoucí) trošičku 
zkrátila rozcvičku. Po jak jinak než výborné snídani 
jsme hráli fakt super mega hustou hru. Ale už ne-
vím, jak se jmenuje. Byly to soutěže ve skupinách. 
Hlavní je, že se mi líbily. Volno po obídku jsem trávila 
jak jinak než se Sabrinou, ale jelikož je kovbojka, tak 
jsme byly trochu smutné, že nejsme spolu ve skupině. 
Pak se ale ukázalo, že to tak špatné není páč po vol-
nu jsme hráli hru ve dvojicích. Nejspíš naše dvojice 
nevyhrála.

Večer byl supr program. Museli jsme z hnusných lidí 
udělat „vyfešákované frajírky“ ! Noc přišla tak rychle, 
že si to neumíte představit. Dobrou noc !

Sojčí pírko alias Kristl Šimků

18. srpna

Po snídani jsme vyšli na vycházku došli jsme na ranč kde 
už pronás připravovali program. Na ranči nás rozdělili do 4. 
skupin a každá skupina šla na jiné stanoviště před obědem 
jsme stihli dvě stanoviště a po obědě také dvě. Stanoviště: 
rýžování zlata, hod podkovou, jízda na koni a prohlídka 
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zvířat žijících na ranči. Když jsme se vyseřídali na všech sta-
novištích tak jsme se vrátili do tábořiště a všichni se povinně 
museli umýt. Večer jsme hráli bingo a byl čas jít spát.

Tereza Hrochová
19. srpna

Včera se my, ten den líbyl. Nejvíc mě bavily hry 
na byzony protože to byla sranda. A ještě jsme hrály hru 
kde jsme házely tenisový míček na plechovky.

Radka Opltová

20. srpna

Ráno jsme vstali, pak jsme šli na ranní slavnost. 
Po snídani jsme si sbalili věci do batůžku. Pak jsme si 
vyráběli šípy, luk a nádobku na medicínu a pak jsme 
po skupinkách šli do lesa. V lese jsme plnili úkoly. Pak 
jsme došli na hřiště a byl táborák. Potom jsme spali pod 
širákem. A v noci nás vzbudili, hledali jsme Oldšetrhenda 
a šli jsme spát do tábořiště.

Honza Myšička
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JUBILEUM

O víkendu 12.– 13. září proběhla první část akce 
JAPA 2009. Sešli jsme se, abychom společně oslavili 
hned několikanásobné jubileum: 20. výročí konání čes-
ko-německých táborů v tábořišti Gaisthal, 60. výročí 
založení tábořiště v Gaisthale a 20 let od jeho obnovení 
v současné podobě. Ofi ciální část začala v 16 hodin, kdy 
jsme přivítali například místostarostu obce Schönsee 
a další pamětníky, kteří na tento tábor před několi-
ka desetiletími sami jezdili. Poslechli jsme si několik 

proslovů a mimo jiné i poděkování Sojce za její aktivní 
a kontinuální spolupráci hlavně zde, v Gaisthale. Pro 
ratolesti našich hostů byl připraven dětský koutek z ná-
zvem Kinderland, kde se dobře pobavili i někteří z nás. 
Třešinkou na dortu byl večerní raut a celý den pak 
zakončila slavnostní večerní slavnost. Proběhlo také 
několik písniček u táboráku a pak, jak už to tak chodívá, 
hurá do hajan.

Terka

21. srpna 

Ráno před osmou byl budíček. Po budíčku sme šli 
do sprch. Jako každé ráno bylaranní slavnost. po slav-
nosti byla snídaně. Byla jako vždy vynikající. Kuchyně 
nám připravila to nejlepší. Potom po snídani bylo volno 
a v 10.éé hod. začal další program. Tam sme si mohly vy-
brat co chceme dělat. Já jsem šla navlíkat korále. Potom 

sme šli na chvíly tancovat. (jen holky) Po tancování sme 
šli uklidit tábořiště a šli sme na oběd. Oběd byl hrozně 
dobrý. Potom byl polední klid. Po poledním klidu sme 
se sešli na verandě. Tam sme se domluvili, že si zahra-
jeme fotbal. Vedoucí proti nám. Cely den byl skvělý. 
Moc se mi tady líbí.

Terka Motálková
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VÝCUC ZE SOJČÍCH ZASEDÁNÍ

Plzeň

Datum: 2. 5. 2009
Přítomní radní: Petr Vondruška, Adéla Bosáková, Tereza 
Pražská, Ondřej Křížek, David Šimek, Kateřina Lišková, Lenka 
Rambousková
Nepřítomní: Michaela Bauerová, Pavel Bobek
Přítomní přísedící: Monika Ženíšková, Kateřina Spielmannová
Témata: ples, Bambiriáda v Praze, nadcházející letní tábory 
Gaisthal Klasik a Gaisthal Junior, JAPA.

Praha-Břevnov

Datum: 19. 6. 2009
Přítomní radní: Petr Vondruška, Tereza Pražská, Ondřej 
Křížek, Michaela Bauerová, David Šimek, Lenka Rambousková, 
Pavel Bobek, Adéla Bosáková
Nepřítomní: Kateřina Lišková
Přítomní přísedící: Monika Ženíšková, Kateřina Spielmannová
Témata: vyhodnocení proběhlé Bambiriády, spuštění nových 
stránek a s tím související nové možnosti propagace, příprava 
Sojkaplesu a letních táborů.

Gaisthal

Datum: 5. 7. 2009
Přítomní radní: Petr Vondruška, Tereza Pražská, Kateřina 
Lišková, Michaela Bauerová, David Šimek, Lenka Rambousková, 
Pavel Bobek, Adéla Bosáková, Ondřej Křížek
Nepřítomní: –
Přítomní přísedící: Kateřina Spielmannová, Magdaléna 
Purkartová
Témata: projednání organizačních záležitostí týkajících se let-
ních táborů Gaisthal Klasik a Gaisthal Junior, příprava podzim-
ní akce JAPA, chystání nového čísla časopisu Zobák.

Gaisthal

Datum: 23. 8. 2009
Přítomní radní: Petr Vondruška, Tereza Pražská, Kateřina 
Lišková, Michaela Bauerová, David Šimek, Lenka Rambousková, 
Pavel Bobek, Adéla Bosáková
Nepřítomní: Ondřej Křížek
Témata: zhodnocení proběhlých letních táborů, příprava obou 
částí JAPA, časopis Zobák dokořán, propagace, internet.
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KŘÍŽEM KRÁŽEM

ZOBÁKOVA OSMISMĚRKA

B E A M S P I E L S A N E Ž

T L E Z O P E S Í M I L CH J

R K O L P U D A P Y O R Ü B

Ä M U A R A P R A H A L Ů S

U E L L A H R O V T B A N K

M O O L K V O L E J B A L/I J

E R A U M E G D Ž U S P D A

S T A N N A R A S Í M S Á N

U E I S A K A Š I A A D R I

A CH D Ž Ů N M H P E P J A Ž

H Ü E S P I M O E S U Ä M A

J K E N A L L A B A L L A B

F O T B A L K A R A T Y K A

Vodorovně: Beamspiel, Vorhalle, BallaBalla, žena, nůž, Bank, Eis, Milch, Klo, Volejbal, Pes, Mísa, A-raum, Zelt, 
Mäuse, E-raum, Duplo, džus, stan, Büro, kytara, Ken, Praha, fotbal, sůl

Svisle: Träume, Programm, Haus, Kamarádi, Lípa, SDJ, Idee, Bažina, Küche, Lupa, Linka, My

Šikmo: Pampik, Hi

Ka�ka Sp.


